
تیم ملی لژیونر ها!
سهم بازیکنان حاضر در لیگ برتر 
فوتبــال ایران در تیمی که کارلوس 
کی روش قصد شــرکت دادن آن را 
در جام جهانی بیست و دوم دارد، 
ظاهــراً انــدک نیســت امــا هــر چــه 
دایره انتخاب تنگ تر شود و بیشتر 
روی ترکیــب اصلــی و ذخیره هــای 
درجه اول متمرکز گردیم، می بینیم 
شانزده، هفده بازیکنی که تکیه گاه 
لــی تیــم  اصلــی ســرمربی پرتغا
ملی انــد، لژیونرهایــی هســتند که 
عمدتــاً در اروپــا تــوپ می زننــد و 
تعداد قلیلی هم از لیگ کشورهای 
عربی خاور میانه و بخصوص قطر 

و امارات می آیند.
اینچنیــن اســت که ســهم نیروهای 
رشــد کــرده در لیگ هــای داخلی در 
تیــم ملی ایران کم و کمتر می شــود 
و در فهرســت نهایی اعزامی به قطر 
شــاید فقــط 5، 6 بازیکــن حاضــر 
باشند که اینک عضو تیم های لیگ 
برتری هســتند. این در حالی اســت 
کــه از بیــن این 5، 6 نفر هم مرتضی 
پورعلی گنجی در پنج ســال گذشته 
دور از وطــن و در لیگ هایــی مثــل 
چیــن توپ مــی زد و رامین رضاییان 
هــم پــس از 5 ســال حضــور در 
لیگ های اروپایی و چند تیم قطری 
از فصــل پیــش به ایران بازگشــت و 
عضو پرســپولیس شد و اینک برای 
ســپاهان بــه میــدان می آیــد. امیــد 
نورافکــن دیگــر بازیکــن شــاخص 
ســپاهانی هم ســابقه دو سال بازی 
در اروپــا را دارد و وحیــد امیــری هــم 
یــک ســال و نیــم در ترکیــه بــازی 
کــرده بود. بواقع فقط سید حســین 
حســینی، میــاد ســرلک و کمــال 
کامیابی نیــا هســتند کــه اینــک مد 
نظــر کی روش قــرار دارند و هرگز در 
لیگ هــای خارجی حضور نیافته اند 
و اگــر دانیــال اســماعیلی فر هــم در 
لیســت انتخابــی ســرمربی پرتغالی 
یوزهــا برای اعزام بــه قطر بماند، در 
چهارچوب این تعریف قرار می گیرد.
ارادت هــر چــه بیشــتر کــی روش 
بــه بازیکنــان حاضــر در لیگ هــای 
اروپایی که قصه تازه ای هم نیست، 
ریشــه در ایــن باور همیشــگی وی 
دارد کــه چــون آنهــا هــر روز در 
سیســتم های تمرینــی و کارهــای 
روزمــره تیم هــای باشــگاهی ایــن 
قــاره قــرار می گیرنــد و هــر هفتــه  
در یکــی، دو مســابقه رســمی هــم 
شــرکت می کننــد، بــرای حضور در 
میادین ســخت بین المللی بسیار 
کارآزموده تــر و بــا صاحیت تــر از 
مردانــی هســتند کــه هــر روز در 
ایــران بــا روش هــای ســبک تر و 
کــم تأثیرتــر و غیــر مــدرن تیم های 
باشــگاهی کشــورمان تمریــن و 
کسب آمادگی می کنند و به تبع آن 
حوزه عمل شــان کوچک تر است و 
برخورد ناقص تری با رقبای خارجی 
و توانمنــد خــود در دیدارهــای 
بین المللــی و بالاخــص در جــام 
جهانی خواهند داشت که بالاترین 
و سخت ترین آوردگاه فوتبال جهان 
اســت. هر نگاهی بــه این موضوع 
داشــته باشــیم و با هر نگرشــی به 
ایده هــای کــی روش بنگریم، خواه 
ناخواه با افزون شــدن بیش از حد 
نفرات لژیونر در فهرســت های او و 
کــم و کمتر شــدن ســهم نیروهای 
داخلــی در تیــم ملی ایــران، به این 
نیروهــا ظلــم روا و امیدهــای آنهــا 
بــرای خدمتگــزاری هرچــه بیشــتر 
به این تیم فنا می شــود. نمی توان 
کی روش و سلف کروات او )دراگان 
اسکوچیچ( را که برخوردی مشابه 
بــا نفــرات حاضــر در لیــگ ایــران 
داشــت و مثــل جانشــین پرتغالــی 
خــود ترکیــب یوزهــا را مالامــال از 
لژیونرها می کرد، بابت این رویکرد 
خــاص مذمت و محکــوم کرد زیرا 
موجب کســب نتایجی آبرومندانه 
برای یوزها در یک دهه اخیر شده 
امــا نمی توان از آه و افسوســی هم 
کــه شــامل حــال نیروهــای محــق 
مقیم وطن می شــود و دیدارهایی 
مهــم در ســطح ملــی را یکــی پــس 
از دیگــری از دســت می دهنــد، به 
سادگی عبور کرد و با آنها احساس 

همدردی نکرد.
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 zگزارش

با توجه به اینکه دیروز 
و امروز )9 و 10 مهرماه( 

مسابقات هفته 
هفتم لیگ برتر در 

حال برگزاری است و با 
توجه به اینکه سازمان 
لیگ پیش از این اعلام 

کرده بود که از این 
به بعد می خواهد 
بازی ها را فقط آخر 

هفته برگزار کند، بعید 
است تا 13 آبان، بیش 
از 4 هفته از رقابت ها 

برگزار شود. بخصوص 
که با حساسیت هایی 
که کارلوس کی روش 

دارد، بعید است اجازه 
دهد سازمان لیگ با 

برگزاری فشرده بازی ها، 
بازیکنان داخلی تیمش 
را با ریسک مصدومیت 

مواجه سازد و همه این 
دلایل و شواهد دست 
به دست هم می دهد 
تا با اطمینان بیشتری 

از فرضیه برگزاری دربی 
پس از جام جهانی 

بگوییم.

ZOOM

منصور قنبرزاده

اعتبارسنجی قرارداد اسپانسر البسه

منصور قنبرزاده درباره ابهامات پیرامون اسپانســر البســه تیم ملی می گوید: 
»قــرارداد بــا این شــرکت نهایی شــده و پیراهنش در زمان آقــای کامرانی فر در 
فیفا رونمایی شــده اســت. فکر نمی کنم مشــکل خاصی وجود داشــته باشد. 
یــک برنــد داخلــی اســت و برد بیــن المللی دارد. ایــن قرارداد در زمــان ما نبود 
امــا قطعــاً آن کمیتــه فنــی همــه چیــز را بررســی کرده اســت. قــراردادی که در 

فدراســیون قبلی بســته شــده حتماً باید اعتبار داشــته باشد.«

فریدون اصفهانیان

افشاگری از دریافت رشوه

فریــدون اصفهانیــان گفــت: »هفته آخــر لیگ برتر بود. دو ماشــین در خانه 
مــا آمدنــد. گفتنــد ۱۰۰ میلیــون قبــل و ۱۰۰ میلیون بعد بــازی می دهیم و ۱۵ 
روز هم خانواده شما را به مسافرت خارج می فرستیم. سال ۸۲ یا ۸۳ این 
پــول خیلــی زیــاد بود. چــک را گرفتم تا بروند. واقعاً ترســیدم چون مشــکی 
پوشــیده بودنــد و ماشین شــان هم مشــکی بــود. بعد به آقــای غیاثی گفتم 

قصــه ایــن اســت و من ایــن بازی را قضــاوت نمی کنم.«

مرتضی محصص

راهکاری برای نقطه ضعف کی روش

مرتضــی محصــص دربــاره نقــاط ضعــف تیم ملــی می گویــد: »نقطه ضعف 
بــزرگ مــا نبود هماهنگی بیــن خطوط بود. روی ضربات ایســتگاهی نیاز به 
کار کــردن داریــم. بزرگ تریــن ضعــف مــا نبــود هماهنگی و نداشــتن برنامه 
برای ضربات ایســتگاهی بود که به کمبود وقت مربوط می شــود. هر کســی 
هــم جای کی روش بود نمی توانســت هماهنگــی را در مدت زمان کم ایجاد 

کنــد. او نیــاز دارد DNA  خــود را در تیــم به وجود آورد.«

بهناز میرمطهریان
روزنامه نگار

طبــق قرعه کشــی مســابقات لیــگ برتــر 
در ابتــدای فصــل، قــرار بــر ایــن بــود کــه 
دربــی پایتخت در هفتــه دوازدهم لیگ 
برتر برگزار شود. جلسات سهیل مهدی 
به عنوان مسئول برگزاری مسابقات لیگ 
برتــر با کارلوس کی روش و توضیحات او 
که در لفافه گویای درخواســت کی روش 
بــرای تغییــر برنامــه لیــگ بــود در کنــار 
اعام تاریخ 13 آبان ماه به عنوان آخرین 
روز برگــزاری لیــگ، پیش از برگزاری جام 
جهانی گویای این نکته است که احتمال 
برگزاری دربی پیش از جام جهانی بسیار 
کم است. سازمان لیگ نه تنها نیم فصل 
اول را طبــق وعده هــای داده شــده، تــا 

پیش از جام جهانی به پایان نمی رســاند 
کــه احتمالاً مســابقات را پیــش از هفته 

یازدهم به پایان می رساند.
بــا توجــه به اینکــه دیروز و امــروز )9 و 10 
مهرمــاه( مســابقات هفتــه هفتــم لیــگ 
برتر در حال برگزاری اســت و با توجه به 
اینکــه ســازمان لیگ پیــش از این اعام 
کــرده بــود کــه از ایــن به بعــد می خواهد 
بازی هــا را فقــط آخــر هفتــه برگــزار کند، 
بعیــد اســت تا 13 آبــان، بیش از 4 هفته 
از رقابت ها برگزار شود. بخصوص که با 
حساســیت هایی که کارلــوس کی روش 
دارد، بعیــد اســت اجــازه دهــد ســازمان 
لیگ با برگزاری فشرده بازی ها، بازیکنان 
داخلی تیمش را با ریســک مصدومیت 
مواجه سازد و همه این دلایل و شواهد 
دســت بــه دســت هــم می دهــد تــا بــا 
اطمینــان بیشــتری از فرضیــه برگــزاری 

دربی پس از جام جهانی بگوییم.
هرچنــد کــه ســهیل مهــدی، مســئول 
برگــزاری مســابقات لیــگ برتــر در ایــن 
رابطــه تنها به بیــان این نکته اکتفا کرده 
اســت که: »در جلســه ای که با کی روش 
داشــتیم، او اعــام کــرد که دربــاره دربی 
برایــش شــرایط خاصــی وجود نــدارد که 
دربــی برگــزار شــود. مــا هم ایــن آمادگی 
را داریم که این مســابقه را تماشــا کنیم. 
کــی روش و کادرفنــی تیــم ملــی، تمــام 

مسابقات لیگ برتر را رصد می کنند.«
این اظهار نظر مهدی البته ناقض موارد 
قبل در این رابطه نیست. درست است 
کــه کی روش مشــکل خاصی بــا برگزاری 
دربــی ندارد اما بدون شــک درباره زمان 
برگــزاری مســابقات و فواصــل بیــن آنهــا 
نظــرات و پیشــنهادات خــاص خــود را 
دارد. ضمــن اینکــه در کنــار همــه ایــن 

مــوارد بایــد به ایــن نکته هم اشــاره کرد 
کــه برگــزاری دربــی بعــد از جــام جهانی، 
می توانــد شــانس مجــددی باشــد بــرای 
فوتبال ایران که هنوز پیش بینی دقیقی 
درباره نتایجی که احتمالاً در جام جهانی 

کسب می کند، ندارد.
بــه ایــن ترتیــب در صورتــی کــه تیم ملی 
بتوانــد نتایــج قابــل قبولــی کســب کند، 
دربی پایتخت هم با شور و حال بیشتری 
پابرجاست. در غیر این صورت و اگر تیم 
ملی نتایج قابل قبولی کسب نکند، دربی 
پایتخــت بافاصله بعد از بازگشــت تیم 
ملــی از جــام جهانــی، بار دیگــر می تواند 
شــور و حــال فوتبــال را بــه فوتبالی هــا 
برگرداند و از تلخی نتایج تیم ملی بکاهد.

بــا ایــن حســاب، برگــزاری دربــی بعــد 
از جــام جهانــی، از هــر نظــر بــاب طبــع 
تیــم ملــی و فدراســیون فوتبــال اســت. 

هرچنــد این اتفاق، حســابی برنامه های 
ســازمان لیــگ را بــرای بــه پایــان بــردن 
بموقــع مســابقات، بــه هــم بریــزد کــه 
البته با توجه به مشــکاتی که در زمینه 
تعلیق کمیته مجوز حرفه ای و مشکات 
زیرساختی موجود، شاید در حال حاضر 
حتی سازمان لیگ هم حاضر باشد همه 
سختی های بی نظمی برنامه  مسابقات را 
به جان بخرد اما دربی بعد از جام جهانی 

برگزار شود.
مشــکل اساســی بــرای ســازمان لیــگ 
امــا وقتــی جــدی می شــود کــه دربــی را 
بــه بعــد از جــام جهانــی موکــول کنند و 
تیــم ملــی هــم از گروه خــود صعود کند 
و وقفــه در برگــزاری رقابت هــای لیــگ 
بیشــتر شــود. در ایــن صــورت شــرایط 
برای برگزاری ادامه مســابقات براستی 

سخت خواهد شد.

وصال روحانی
روزنامه نگار

از خبر مجوز گرفتن شرکت EVS تا بازگشت به نقطه صفر

مگر مجوز VAR را نگرفته بودید؟
 در پایان جلســه دیروز )شــنبه( مدیران 
فدراســیون فوتبــال و مدیــران عامــل 
باشگاه ها، منصور قنبرزاده، خبر مهمی 
را در خصوص ورود سیستم کمک داور 
 VAR ویدئویی مطرح کرد و گفت: »بحث
 را داشتیم که تمهیدات و تدابیری در نظر 
گرفته شــده که حتماً باید این کار انجام 

شود، چون الزام قانونی است.«
قنبــرزاده دربــاره اینکــه آیــا می توانیم به 
داشــتن VAR  در فصــل جــاری امیــدوار 
باشیم، گفت: »نمی توانیم تاریخ بدهیم. 
برای شــرکت ها محدودیــت وجود دارد. 
فکــر می کنــم فیفــا پنــج شــرکت را تأیید 

کرده اســت. یک بخشی در بحث قانون 
تجارت، شرکت هایی که خارجی هستند 
باید به تأیید بعضی از نهادها برسند که 
از اختیارات فدراســیون و ســازمان لیگ 
خارج اســت. این انتخاب دایره وســیعی 
نــدارد و بایــد ســیگنال ها و مواردی که از 
لحــاظ الکترونیکــی و فنی وجــود دارد از 
نظــر مســائل امنیتی مــورد تأیید نهادها 
قــرار بگیرنــد. من خواهــش می کنم زود 

تعیین تکلیف کنند.«
نایــب رئیــس دوم فدراســیون فوتبــال 
تأکیــد کــرد: »الان فدراســیون آمادگــی 
کامــل دارد کــه این کار را بــا هماهنگی و 

همکاری باشــگاه ها انجــام بدهد. تأیید 
صاحیــت عمومــی و فنــی و امنیتی این 
شــرکت ها کــه مــورد تأیید فیفا هســتند 
باقــی می مانــد. پنج شــرکت هم بیشــتر 
نیســتند و منتظریــم. اقدامــات خوبــی 
صورت گرفته و اگر تأییدهای نهایی بیاید 

فکر می کنم کار انجام شود.«
ایــن در حالــی اســت کــه چنــدی پیــش 
خــداداد افشــاریان در مصاحبــه ای از 
دریافــت مجــوز شــرکت مورد نظــر برای 
عقــد قــرارداد بــرای VAR خبــر داد. او در 
تاریــخ 25 شــهریور مــاه در گفت وگویــی 
در همیــن رابطــه گفته بــود: »در مرحله 

دوم هستیم و پایان مرحله دوم قرارداد 
بســتن با یک شــرکت اســت. بــه همین 
خاطــر نامــه ای بــه ســازمان ورزش و 
نهادهــای نظارتــی زده ایم و اعام کردیم 
می خواهیــم بــا یکی از این شــرکت ها به 
مرحلــه قــرارداد برســیم. بــه آنهــا گفتیم 
کــدام یــک از ایــن شــرکت ها را                            مناســب 
می دانید که در نهایت تأییدیه حراســت 
وزارت ورزش در مورد یکی از شــرکت ها 
حدود 20 روز پیش به دســت ما رســید. 

شرکت بلژیکی EVS را تأیید کردند.«
صحبت هــای قنبــرزاده امــا کاماً خاف 
گفتــه افشــاریان اســت و به گفتــه نایب 

رئیــس فدراســیون فوتبال هنــوز وزارت 
ورزش شــرکت مورد نظر را اعام نکرده 
است! در حالی که انتظار می رفت بعد از 
صحبت های افشاریان، خبر عقد قرارداد 
با شــرکت تأیید شــده را بشنویم اما گویا 
این ماجرا قرار نیســت به نتیجه درستی 

ختم شود.
همیــن تناقض گویی هــا کــه  از مدت ها 
پیش بین مســئولان فدراسیون فوتبال 
بوده، هنوز هم هســت و همین هاســت 
کــه اعتماد مخاطبــان را به صحبت های 
مســئولان فوتبــال از بیــن می بــرد و 

اظهارنظرهای شان را بی اعتبار می کند.

 تناقض گویی ها که  
از مدت ها پیش بین 

مسئولان فدراسیون 
فوتبال بوده، 

هنوز هم هست و 
همین هاست که 

اعتماد مخاطبان را به 
صحبت های مسئولان 
فوتبال از بین می برد 
و اظهارنظرهای شان 

را بی اعتبار می کند

احتمالی که شواهد و قرائن قوت بخشیده اند

دربی؛ برای بعد از جام جهانی؟
 یکــی از بزرگ تریــن ابهام هایــی کــه دربــاره برگــزاری مســابقات لیــگ مطــرح می شــود، تاریــخ برگــزاری دربــی پایتخــت اســت و مهم تر از آن پاســخ به این ســؤال مهــم که آیا دربی قرار اســت به بعــد از جام جهانی و بازگشــت 

تیــم ملی فوتبــال از قطر موکول شــود؟


